
 

 

 
 
 
 
 
Nr. 15/2021 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 31 martie 2021, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 19 membri, lipsind: Csatlós László, 
Debreczeni László. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. 
b din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ prin Dispoziţia emisă de primarul 
Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 446/2021. Ședința se desfășoară în sala de ședință a 
consiliului local. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului, 
Toth-Birtan Csaba, Vargha Fruzsina viceprimarii Municipiului Sfântu Gheorghe, Kulcsár 
Tünde-Ildikó secretarul general al Municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Bună 
ziua. Începem ședința. Prima dată aș dori să vă înreb dacă aveți propuneri la Diverse? Dl. 
primar? Vă rog să porniți aparatele de vot. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Eu aș avea două propuneri 
la diverse. Prima ar fi modificarea HCL nr. 71/2021 privind aprobarea asocierii 
Municipiului Sfântu Gheorghe cu Østfold University College, Norvegia, în vederea 
implementării proiectului „Emisii reduse cu eficiență ridicată și durabilă în clădiri publice 
cheie din Sfântu Gheorghe” și a cheltuielilor legate de proiect, iar al doilea se referă la 
aprobarea achiziționării unui imobil situat în Șugaș Băi.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): 
„Mulțumim frumos. Vă rog să votați despre includerea punctului D1 pe Ordinea de zi. 

Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate. 
(lb.m): „Acum să votați despre uctul D2.” 
Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate. 
(lb.m): „Mai are cineva de adăugat la diverse? Dl. primar a semnalat.” 
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „La diverse nu un punct aș 

dori să propun, ci aș dori să vă înaintez acceptarea unei declarații. Am dori să ne adresăm 
prin această adresă, declarație Comisiei Europene în legătură cu Minority SafePack. 
Mulțumesc frumos.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Aș dori 
să votăm despre întrega ordine de zi. Vă rog să votați.” 

Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate. 
(lb.m.): „Înainte de a intra în dezbaterea Ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 

următoarele: potrivit art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua 
parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 
problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe 
înainte de începerea ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. 
Urmează punctul 1, care a fost avizat favorabil de comisiile I și V.” 

PUNCTUL I de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea achitării 



 

 

cotizaţiei de membru a Municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2021 către Asociaţia Grup 
de Acţiune Locală SEPSI. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Asociaţia Grup de Acţiune 
Locală SEPSI printr- o hotărâre AGA a propus, ca și în fiecare aceeași cotizație, suma de 
150.000 lei/an. Propun să aprobăm.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Are 
cineva intervenții? Putem trece la vot? Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 78/2021. 

„Urmează punctul 2, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL II de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii 

prin licitaţie publică deschisă, cu oferte în plicuri sigilate, a unui spațiu proprietate privată 
a municipiului Sfântu Gheorghe, situat pe str. Kőrösi Csoma Sándor nr. 5, în suprafață de 
36,69 mp. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Gospodărie Comunală SA 
a solicitat să-i dăm o porțiune de clădire, care se adecvat pentru birouri, unde poate să își 
mute biroul relații cu publicul și caseria de pe str. Bánki Donát, din clădirea pe care 
primăria a cumpărat. Am identificat o surafață de 36 mp în acest imobil. Propunem 
închirierea prin licitaţie publică deschisă, cu oferte în plicuri sigilate, la care pot participa și 
alții. Conform raportului de evaluare prețul de pornire este 6 euro/mp/lună și propunem 
încheierea contractului de închiriere pe 10 ani.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Are 
cineva înrebări, intervenții la punctul 2? Dacă nu, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 79/2021. 

„Urmează punctul 3, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL III de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea acceptării 

ofertei de donaţie a unui teren înscris în CF 41547 Sfântu Gheorghe, în suprafață de 2.282 
mp. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mai multe proprietari de 
pe str. Izvorului au dezlipit de pe proprietatea lor terenuri, oferă spre donație Consiliului 
Local pentru a înființa drumuri. Dacă aprobăm această hotărâre, atunci vom putea dezvolta 
un drum acolo.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții? Dacă nu, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 80/2021. 

(lb.m.): „Urmează punctul 4, care a fost avizat favorabil de comisiile I, III și V.” 
PUNCTUL IV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încetării 

Contractului de concesiune nr. 578/2005 încheiat între Consiliul Local al Municipiului 
Sfântu Gheorghe și dr. Sándor András. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Dl. dr. Sándor András din 
motivul pensionării solicită încetarea contractului. Propunem spre aprobare începând cu 
data de 1 aprilie.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții? Dacă nu, putem să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 81/2021. 

„Urmează punctul 5, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL V de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii 

duratei contractelor de închiriere pentru imobilele cu altă destinație decât ceea de locuință, 
care aparţin domeniu privat al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 



 

 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de contractul 
de închiriere pentru suprafețele de terenuri, pe care se află niște magazine și buticuri în 
piața centrală și în celelalte piețe, care deja nu mai funcționează. Propunem prelungirea 
acestor contracte cu 1 an, cu prețul de chirie stabilită la licitațiile publice.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 82/2021. 

„Urmează punctul 6, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL VI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind cesiunea unui 

contract de concesiune, precum și prelungirea unor contracte de concesiune asupra unor 
suprafeţe destinate extinderii contrucţiilor pe terenurile alăturate. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de 3 contracte. 
În cazul unuia depre cesiunea contractului. Dl. dr. Baki László a închiriat ca persoană 
fizică acest teren pe care se află treapte și dorește cesiunea contractului de închiriere pe 
firmă. Propunem prelungirea contractului de închiriere cu 5 ani a Casei de Ajutor Reciproc 
”Olt” și a numitului Sipos Attila:” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm despre punctul 6.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 83/2021. 

„Urmează punctul 7, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL VII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

încheierii unui Act adițional la Contractul de concesiune nr. 12.091/04.03.2011 încheiat 
între H-PRESS SRL și Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Prima dată aș dori să vă 
atrag atenția asupra unei greșeli din partea mea. Ar fi trebuit să retrag punctul 8. Deci vă 
anunț acum asupra faptului că nu s-a finalizat materialul. Revenind la punctul 7 este vorba 
de contractul de închirere asupra unor terenuri pe care se află buticurile H-PRESS SRL. În 
total ocupă o suprafață de 41,6 mp, și propunem prelungirea contractului de închiriere cu 
10 ani, la prețul care figurează în contract, adică 2 euro/mp/lună, cum a fost și până acum. 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 84/2021. 

„Punctul 8 s-a retras. Urmează punctul 9, care a fost avizat favorabil de comisiile I, 
II și V.” 

PUNCTUL IX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
reglementării situației juridice a unor construcții cu destinația de garaje. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Cu o hotărâre anterioară 
am reglementat situația juridică a mai multor garaje, dar între timp au mai apărut contracte, 
care expiră, și deocamdată acolo unde nu avem un scop cu terenul propunem prelungirea 
contractului. În cazul garajelor din anexa nr. 1 a proiectului de hotărâre se întâmplă acest 
lucru, propunem prelungirea contractelor cu un an și desigur cu includerea în contract a 
condiției ca pe baza unei notificări cu un preaviz de 30 zile se poate înceta contractul, 
respectiv să normalizeze nivelul chiriei. Aceste lucruri vor fi incluse în contractele noi. În 
cazul garajelor aflate în anexa 2 proprietarii vechi au vândut garajul, deci transcriem 
garajele pe numele proprietarilor noi.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 



 

 

intervenții? Dacă nu, să votăm despre punctul 9.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 85/2021. 

„Urmează punctul 10, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL X de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii 

în folosinţă gratuită a unui teren situat în str. Gyárfás Győző numitei Gáspár Kitti, în baza 
Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei locuinţe 
proprietate personală, republicată. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar.  

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de un teren 
„Hai acasă” de 337 mp. După analiza și aprobarea comisiei propunem atribuirea în 
folosinţă gratuită a terenului numitei Gáspár Kitti.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 86/2021. 

„Urmează punctul 11, care a fost avizat favorabil de comisiile I și V.” 
PUNCTUL XI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind mandatarea 

reprezentantului municipiului Sfântu Gheorghe în Adunarea Generală a Asociației de 
Dezvoltare Intercomunitară „AQUACOV” pentru aprobarea modificării prețului/tarifului 
serviciului public de alimentare cu apă potabilă de canalizare practicat de operatorul 
regional Gospodărie Comunală SA. Prezintă: Antal Árpád-András, viceprimar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Asociația de Dezvoltare Intercomunitară „AQUACOV” îl roagă pe Consilul Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, să mandateze reprezentantul municipiului în Adunarea 
Generală a asociației, ca să aprobare modificarea prețului/tarifului serviciului public de 
alimentare cu apă potabilă de canalizare. Autoritatea de specialitate din București au 
aprobat un tarif de 4,33 lei/mc în cazul apei, care include și TVA, iar în cazul canalizării 
3,04 lei/mc, tot inclunzând TVA. Deci mandatăm pe dl. viceprimar Toth-Birtan Csaba, ca 
în numele municipiului în Adunarea Generală a asociației să voteze modificarea tarifelor. 
Mulțumesc.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 87/2021. 

„Urmează punctul 12, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL XII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea 

actualizării devizului general aprobat prin HCL 249/2020 privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate „Instalare sistem de semaforizare cu buton la trecere de pieton”. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Pe 
străzile lt. Păiș David și Lunca Oltului, pe DN12 pentru îmbunătățirea traficului am dori să 
instalăm sisteme de semaforizare cu buton. Scopul investiției ar fi asigurarea unui grad 
sporit de securitate a traficului auto și pietonal, evitarea accidentelor rutiere, asigurarea 
fluenței traficului pe DN12, îmbunătățirea confortului în trafic, reducerea consumului de 
combustibil, și creșterea calității vieții locuitorilor. În anul 2020, prin HCL nr. 249 am 
aprobat devizului general, pe care acum actualizăm. Valoarea investiției este 946.565,61 
lei+TVA. Mulțumesc frumos.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 88/2021. 

„Urmează punctul 13, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL XIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 



 

 

Studiului de fezabilitate „Reabilitare iluminat public pentru zonele: Centru, Gării, 
Ciucului, Crângului și Piață din Municipiul Sfântu Gheorghe” Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
patru cartiere din oraș, în total în 15 străzi am dori reabilitarea iluminatului public. 
Conform studiului valoarea investiției este de 6.303.441,96 fără TVA. Mulțumesc.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 89/2021. 

(lb.m.): ”Urmează punctul 14, care a fost avizat favorabil de comisiile I, II și V.” 
PUNCTUL XIV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

actualizării devizului general a Documentației de Avizare a Lucrărilor de Interventii pentru 
obiectivul de investiții „Reabilitare termică la Liceul de Artă Plugor Sándor din Municipiul 
Sfantu Gheorghe”, aprobat prin HCL nr. 289/2017. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În timpul execuției 
lucrărilor, conform unor instrucțiuni ulterioare ale proiectantului a trebuit să includem în 
proiectul la Liceul de Artă Plugor Sándor sistem de paratrăsnet și alte echipamente de 
protecție împotriva incendiilor, de aceea se modifică devizul general al lucrărilor, și noua 
sumă totală este de 2.646.555,29 lei cu TVA.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 90/2021. 

„Urmează punctul 15, care a fost avizat favorabil de comisiile I și V.” 
PUNCTUL XV de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

reprezentării în justiţie a Consiliului Local al Municipiului Sfantu Gheorghe. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Codul 
administrativ nu reglementează reprezentarea în justiție a Consiliului Local, de exemplu în 
cazul în care Prefectura atacă o Hotărâre nu este clar cine trebuie să reprezinte din punct de 
vedere juridic Consiliul Local. În acest proiect de hotărâre este vorba despre faptul că 
Consiliul Local îl mandatează primarul să îl reprezinte în justiție Consiliul Local. Acest 
lucru este împortant pentru că eu le pot însărcina colegele din cadrul biroului juridic, ca să 
îndeplinească această sarcină. Mulțumesc.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 91/2021. 

„Urmează punctul 16, care a fost avizat favorabil de comisiile II și V.” 
PUNCTUL XVI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind organizarea 

activităţii de apărare împotriva incendiilor pe teritoriul administrativ al municipiului Sfântu 
Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Scopul 
acestei hotărâri este enumerarea măsurilor și regurilor ce trebuie aplicate în cazuri de 
incendiu, pentru protecția vieții și bunurilor locutorilor orașului Sfântu Gheorghe. 
Mulțumesc frumos.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 92/2021. 

„Urmează punctul 17, care a fost avizat favorabil de comisiile I, III și V.” 



 

 

PUNCTUL XVII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării Acordului de parteneriat nr. 47/02.12.2020 pentru realizarea proiectului: 
”Împreună pentru Comunitate”, încheiat între Asociaţia Serviciul de Ajutor Maltez în 
România Filiala Sfântu Gheorghe, Direcţia de Asistenţă Socială Sfântu Gheorghe și 
Agentia Județeană pentru Ocuparea Forței de Muncă-Covasna. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Proiectul ”Împreună 
pentru Comunitate” a fost depus împreună cu Asociaţia Serviciul de Ajutor Maltez în 
România Filiala Sfântu Gheorghe, Direcţia de Asistenţă Socială și Agentia Județeană 
pentru Ocuparea Forței de Muncă-Covasna. Scopul este legat de mentoring, consiliere 
psiho-socială, alfabetizare, activități comunitare. Printre altele ar înființa și un centru în 
căminul social de pe str. Lunca Oltului, ar organiza activități pentru persoane cu risc de 
sărăcie și incluziune socială, marginalizate. Proiectul a ajuns în fața comisiei de evaluare a 
proiectelor și conform propunerii comisiei de evaluare trebuie reduse cheltuielile eligibile 
directe cu suma totală de 166.396 lei, acest lucru afectează contribuția proprie a Asociaţiei 
Serviciului de Ajutor Maltez, precum și contribuția proprie a Direcţiei de Asistenţă 
Socială. Din acest motiv cheltuielile directe care sunt la maxim 15% din costurile directe 
se vor diminua. Trebuie să îndeplinim acesată cerere și din acest motiv să modificăm 
contractul.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 93/2021. 

„Urmează punctul 18, care a fost avizat favorabil de comisiile I, III și V.” 
PUNCTUL XVIII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

Planului anual de acțiune privind serviciile sociale administrate și finanțate din bugetul 
Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe pentru anul 2021. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Există o documentație 
privind strategia de dezvoltare a serviciilor sociale multianuală, care a fost aprobată pentru 
perioada 2020-2025, respectiv există contracte cu furnizori, care vor continua. S-au făcut 
consultări cu acești furnizori de servicii sociale și conform acestora se conturează planul de 
acțiune pe anul 2021. În acest plan este vorba de continuarea unor prestări de servicii 
sociale, precum puteți vedea în anexe, respectiv se vor introduce niște noi prestări de 
servicii sociale, precum o ambulanță socială, care este un grup de acțiune mobilă în cazuri 
justificate: consiliere destinată victimelor violenței în familie și agresorilor, consultanță 
persoanelor fără adăpost, deci în mare cam asta sunt propunerile propuse de Direcția de 
Asistență Socială în planul anual de acțiune.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 94/2021. 

„Urmează punctul 19, care a fost avizat favorabil de comisiile I, III și V.” 
PUNCTUL XIX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Listei 

de prioritate cu solicitanții care au depus cereri pentru locuințe sociale în Municipiul 
Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Au sosit 22 de cereri 
pentru locuințe sociale. Comisia denumită și conform criteriilor aprobate prin Hotărâre a 
analizat aceste cereri și propune să fie susținute 12 cereri. 9 cereri au fost respinse din 
diferite motive, iar aceste 12 cereri s-au clasificat conform punctajului obținut. În această 
ordine vor obține locuințele sociale, în cazul în care se vor elibera locuințele.” 



 

 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 95/2021. 

„Urmează punctul 20, care a fost avizat favorabil de comisiile I, IV și V.” 
PUNCTUL XX de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii 

unui contract de asociere între Municipiul Sfântu Gheorghe şi Casa de Cultură ”Kónya 
Ádám” în vederea organizării în anul 2021 a unor evenimente cu caracter cultural în 
Municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: Vargha Fruzsina, viceprimar. 

Doamna viceprimar VARGHA FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Casa de 
Cultură ”Kónya Ádám” răspunde în mare parte de evenimentele culturale mai mari și mai 
mici din oraș. De aceea considerăm că este important încheierea contractului de asociere și 
în acest an, ca după ce se va fi posibilă organizarea din nou de evenimente, să-și poate 
continua activitatea. Mulțumesc frumos.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 96/2021. 

„Urmează punctul 21, care a fost avizat favorabil de comisiile I, III și V.” 
PUNCTUL XXI de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 

încheierii unui contract de finanțare între Județul Covasna prin Consiliul Județean 
Covasna, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna și 
Municipiul Sfântu Gheorghe prin Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe în 
vederea finanțării costului anual pentru copii/tinerii instituționalizați sau aflați la asistenți 
maternali profesioniști, persoane cu dizabilități, persoane vârstnice instituționalizate, pe 
anul 2021. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 

Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „Mulțumesc frumos. În 
anexa la proiectul de hotărâre există contractul de finanțare pe care îl încheie Consiliul 
Local, Consiliul Județean Covasna, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Covasna, în care figurează nivelul contribuției Consiliului Local în cazul 
diferitelor servicii sociale. Scopul încheierii contractului este finanțarea activității de 
asistență socială a persoanelor cu handicap internate în centre de îngrijire și asistență 
socială respectiv în centrele de reabilitare, finanțarea activității de protecție a 
copilului/tânărului în centrele de plasament, activități de asistență socială a persoanelor 
vârstnice internate în centrele de îngrijire. Mulțumesc frumos.” 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): 
„Întrebări, intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Aș dori să intervin pentru 
că în comisia economică s-a pus o întrebare. Adevărat că acum nu este aici cine a pus 
întrebarea, președintele comisiei, dar o să spun, pentru că am promis că voi răspunde în 
plen. A întrebat la câte persoane se referă acest contract. Nu putem spune exact, dar 
conform datelor din februarie în cazul copiilor/tânărilor ori aflate la asistenți maternali, ori 
internate în centre de plasament am plătiti contribuțe pentru 61+74 de cazuri. În cazul 
persoanelor cu handicap internate în centre de îngrijire am plătit în 7 cazuri. Iar în cazul 
persoanelor vârstnice internate în centrele de îngrijire am plătit după 38 de pesoane. Pentru 
anul 2021 Direcția Economică estimează o sumă de 750.000 de lei pe care trebuie să 
plătim pentru aceast an.”  

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): 
„Mulțumim frumos dlui viceprimar. Înrebări, intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 97/2021. 

„Urmează punctul 21, care a fost avizat favorabil de comisiile I, III și V.” 



 

 

PUNCTUL XXII de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 

„Se alege preşedinte de şedinţă pentru luna aprilie Ferenczy Ágnes-Kanilla, iar în 
cazul lipsei acesteia, Jancsó Éva.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 98/2021. 

PUNCTUL D1 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea HCL 
nr. 71/2021 privind aprobarea asocierii Municipiului Sfântu Gheorghe cu Østfold 
University College, Norvegia, în vederea implementării proiectului „Emisii reduse cu 
eficiență ridicată și durabilă în clădiri publice cheie din Sfântu Gheorghe” și a cheltuielilor 
legate de proiect. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „La ultima ședință am votat 
despre această asociere. Trebuie să corectăm o eroare formală, care nu influențează 
bugetul, dar contribuția proprie a partnerului Norvegian trebuie să calculăm la contribuția 
noastră, după părerea Finanțatorului. De aceea contribuția de 437.550 euro se modifică la 
446.080 euro. 

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 99/2021. 

PUNCTUL D2 de pe Odinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
achiziționării unui imobil situat în Șugaș Băi. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 

Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pensiunea Phoenix din 
Șugas Băi a fost propusă spre vânzare. Comisia de nogociere a prețului a reușit să cadă în 
de comun acord cu proprietarii la prețul din raportul de evaluare. Prețul clădirii este de 
330.000 euro, iar mobilierul din interior, despre care nici n-am vorbit la început este 5000 
de euro. Clădirea cu starea ei și cu mobilierul este ideală pentru a organiza tabere pentru 
copii, din acest motiv propunem cumpărarea imobililui, și ne-am imagina organizarea 
taberelor prin Asociația Vadon.”  

Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Înrebări, 
intervenții dacă sunt? Dacă nu, să votăm.” 
 Se votează cu 19 voturi pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 100/2021. 

„Are cuvântul dl. primar.” 
 
DIVERSE:  
Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS: (lb.m.): „Am semnalat că ar trebui să 

aprobăm textul unei declarații. Voi citi în limba română și o vom transmite Comisiei 
Europene. Titlul: (lb.r.): „Declarație privind sprijinul pentru protecția minorităților 
naționale din Europa. 

Comunitatea maghiară din România, împreună cu minoritatea maghiară din întregul 
Bazinul Carpatic au așteptat, cu nerăbdare, aderarea țării la Uniunea Europeană, în urma 
căreia ar fi fost de dorit să existe nu numai dezvoltare economică și prosperitate, dar și o 
afirmare, respectiv protecție reală a limbii materne și culturii minoritare, precum și 
garantarea folosirii libere a simbolurilor comunității maghiare.  

Cu toate acestea au fost nevoiți să constate că legislația privind protecția 
minorităților naționale – asumată de țările candidate în procesul de integrare – nu a fost pe 
deplin implementată, iar extinderea drepturilor minorităților nici măcar nu a fost situată pe 
Ordinea de zi de către națiunile majoritare. Uniunea Europeană a refuzat permanent să 
adopte o poziție fermă în această privință.  

Consiliul Județean Covasna este dedicat ideii de bunăstare și prosperitate pentru 



 

 

toți locuitorii județului, conviețuirii pașnice dintre naționalități și consideră că este esențial 
să fie oferit un cadru legislativ în vederea consolidării identității naționale, a dialogului 
dintre majoritate și minoritate, a respectului reciproc și egalității, precum și prevenirii 
tuturor formelor de excluziune socială. 

În acest scop:  
- Constatăm că Inițiativa Cetățenească Minority SafePack, elaborată de UDMR și 

partenerii săi europeni a devenit – sub egida FUEN – o mișcare de solidaritate a 
minorităților naționale din Europa și a făcut din protecția minorităților o cauză 
comună a multor comunități minoritare; 

- Apreciem că propunerile formulate de Minority SafePack servesc intereselor unui 
total de aproximativ 50 de milioane de cetățeni aparținând comunităților naționale 
autohtone și grupurilor lingvistice, dar și cooperării dintre majoritate și minoritate, 
respectiv protecției patrimoniului cultural european; 

- În mod evident, Inițiativa pentru protecția minorităților a fost susținută de peste un 
milion de cetățeni ai UE, iar Parlamentul European, respectiv numeroase 
parlamente regionale și cantonale ale statelor membre, dar și autoritățile locale au 
adoptat decizii pentru susținerea Inițiativei Cetățenești; 

- Am fost consternați și profund dezamăgiți de decizia Comisiei Europene din 15 
ianuarie 2021, prin care aceasta a renunțat la elaborarea unui cadru legal în baza 
propunerilor cuprinse în Inițiativa Cetățenească Minority SafePack, document ce 
respectă, în toate privințele, normele legale aflate în vigoare; 

- Suntem convinși că prin decizia sa, Comisia Europeană a refuzat un pachet de 
propuneri ce are ca scop crearea unei Europe care protejează și promovează 
diversitatea lingvistică și culturală, le consideră pe acestea adevărate valori ale 
societății și contribuie astfel la egalitatea tuturor cetățenilor din societate; 

- Ne reafirmăm susținerea pentru cauza maghiarilor de peste hotare, a națiunii 
maghiare și a minorităților naționale europene și împreună cu ei protestăm 
împotriva deciziei Comisiei Europene, prin care s-a comis o nedreptate istorică 
împotriva minorităților naționale, ignorându-se propunerile constructive și legitime 
ale acestora, formulate în vederea protejării patrimoniului lingvistic și cultural al 
Europei; 

- Salutăm faptul că, Inițiativa Cetățenească Europeană pentru Protecția Regiunilor 
Naționale - deși acțiunea de strângere a semnăturilor este încă în derulare - , aparent 
a îndeplinit deja criteriile necesare. Astfel, o nouă Inițiativă elaborată în interesul 
minorităților naționale autohtone se va afla, în curând, pe masa Comisiei Europene. 
Acest aspect demonstrează, de asemenea, că minoritățile europene, inclusiv 
comunitățile maghiare de peste hotare, secuii și minoritățile naționale care trăiesc 
pe teritoriul Ungariei, nu renunță la lupta pentru dezideratele lor și așteaptă soluții 



 

 

din partea Uniunii Europene. 

Prin urmare, semnatarii acestui document:  
 

1. Solicită Comisiei Europene să își revizuiască decizia anterioară și să reintroducă pe 
agenda de lucru propunerile formulate în Minority SafePack. 

2. Solicită Parlamentului European și Comitetului Regiunilor să repună pe Ordinea de 
zi problema protecției minorităților europene și să insiste asupra acestui subiect în 
cadrul lucrărilor Comisiei Europene. 

3. Invită europarlamentarii din România, reprezentanții Comitetului Regiunilor ca în 
activitatea lor să acorde prioritate promovării protecției minorităților naționale din 
Europa și să urgenteze adoptarea măsurilor care vizează consolidarea diversității 
lingvistice și culturale a Europei. 

4. Solicită Comisiei Europene să sprijine în procesul legislativ Inițiativa Cetățenească 
intitulată „Politica de coeziune pentru egalitatea regională și durabilitatea culturilor 
regionale”, în conformitate cu principiile echității, ale bunei guvernări și valorilor 
europene. 

5. Solicită autorităților publice regionale, cantonale și județene ale Europei să se 
alăture problemei protecției minorităților europene și să își exprime sprijinul în 
acest sens.”  

Mulțumesc frumos. Aș dori să votați despre acest lucru.” 
 Doamna președinte de ședință FERENCZY ÁGNES-KANILLA (lb.m): „Bine. 
Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, 1 consilier se abține (Comăneci Liviu-Vasile). 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la 
dosarul ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a 
fost adoptat în cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 mai 2021. 
  
 PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ                           SECRETAR GENERAL 
                 Ferency Ágnes-Kanilla             Kulcsár Tünde-Ildikó 
 
 
 

 
 

 


